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Aanwezig: 
 

- OVAM:    Luc Goeteyn (voorzitter), Ann De Boeck, Anne D’Haese (secretaris) 
- Kabinet:   Nick Vliegen 
- Fost Plus:   Steven Boussemaere, Veerle Put (projectleider DDRS) 
- VVSG/interafval:  Loes Weemaels 
- IVCie:    Marc Adams 
- Fevia:    Ann Nachtergaele 

 
Verontschuldigd: 

- OVAM:    Piet De Baere 
- Comeos:   Marie Van Breusegem 

 
 
Agenda: 

0.  Goedkeuring verslag van 30 augustus  
1. Stand van zaken half open pilootprojecten  
2. Reactie stuurgroep op het aanbod van DDRS alliance  
3. Aanpak/timing evaluatierapport  

a. Timing deelrapporten (fraude, GDPR, resultatenrapport half open projecten,…) 
b. Inplannen extra vergadering KBG  

4. Ontwerp kwartaalrapportage juli-september 2023 (ontwerp kwartaalrapport zie teamsmap) 
5. Extra juridisch advies inzake overheidsopdracht 
6. Rondvraag 

1 Goedkeuring verslag van 30 augustus 2023 

VVSG formuleerde een paar aanvullingen bij het verslag in het document zelf.  
 
Kleine correctie bij punt 3.2, §2: Door het consortium “Samen voor slim statiegeld” werd Liesbet 
Sommen aangeworven om specifiek de communicatie over digitaal statiegeld te doen. 
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Bij punt 5, §1: “OVAM geeft aan dat ze zeker moet zijn dat dit de potentiële invoering niet verhindert; 
en vraagt Fost Plus of ze hiervan een schriftelijk bewijs kan bezorgen, bijv. contract tussen producent 
van dranken en producenten van blikjes.” 
 
Fost Plus geeft aan dat een contract een commercieel vertrouwelijk document is waarvan niet 
verwacht kan worden dat het gedeeld zal worden (ook niet met Fost Plus zelf). Het kabinet en de 
OVAM hebben hiervoor begrip, maar vragen dan een alternatief bijv. een verklaring van de bedrijven 
dat het digitaal printen technisch en met voldoende hoge snelheid kan binnen afzienbare tijd. Het 
ontwerpadvies moet immers uitsluitsel geven of het al dan niet mogelijk is om digitaal statiegeld in al 
zijn aspecten in te voeren voor heel de markt en op een economisch rendabele manier. Fost Plus 
geeft aan dat dit tegen eind november kan worden bezorgd.  
 
Bij punt 5, §2: “OVAM peilt naar de visie van Fost Plus op de homescanner. … Fost Plus geeft aan dat 
deze sowieso bestemd is voor wie geen smartphone heeft, maar dat de homescanner ook zal worden 
bezorgd aan iedereen die erom vraagt.” 
Fost Plus verduidelijkt dat op dit moment nog verschillende pistes worden bekeken, en vraagt om 
“zal” te vervangen door “kan” en de volgende zin toe te voegen aan de paragraaf: “De modaliteiten 
waaronder de homescanner zal worden verdeeld, worden nog verder bekeken.” 
 
Marc Adams vraagt aan te vullen hoe met het (ontwerp)advies zal worden omgegaan richting 
stuurgroep en klankbordgroep. Er wordt afgesproken om het ontwerpadvies louter te bespreken in 
de stuurgroep, en vervolgens aan de minister te bezorgen. Aan de klankbordgroep worden de 
resultatenrapporten en de meer feitelijke deelrapporten mbt GDPR, veiligheid, … bezorgd. Dit moet 
toelaten een eigen advies of aanbevelingen te formuleren die kunnen worden meegenomen in de 
bespreking van het advies van de stuurgroep.  

2 Stavaza halfopen en open pilootprojecten 

De projectleider geeft toelichting.  
 
Het pilootproject in Bobbejaanland loopt intussen 2 weekends. Tussen weekend 1 en 2 werden 
volgende vaststellingen gedaan: 

 Onboarding verliep niet altijd even vlot en helder. Daarvoor werden aanpassingen gedaan, 
ook aan de applicatie zelf. 

 Tijdens het eerste weekend kon het team een 100-tal enquêtes afnemen. Omdat de enquête 
te lang was en de bezoekers van het park om die reden afhaakten tijdens het beantwoorden 
van de vragen, werd een korte versie gemaakt. Dit zorgde ervoor dat tijdens weekend 2 een 
300-tal enquêtes kon worden afgenomen, met hetzelfde team.  

 Tellingen en zwerfvuilmeting lopen vlot.  
 
Pilootproject in Wenduine en CenterParcs: 

 Naast de Spar nemen een frituur, ijssalon, dagbladhandel/nachtwinkel en superette deel. 
 Het pilootproject startte in Wenduine een weekend vroeger op dan in Center Parcs. Het 

project gaf vooral bij oudere personen aanleiding tot allerhande vragen.  
 Daarom worden 2 bijkomende stappen geïmplementeerd vanaf 28 september: 

o Er worden 15 homescanners voorzien bij oudere klanten van de Spar die hun 
boodschappen aan huis geleverd krijgen. 
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o Er worden 2 vrijwillige ophaalpunten voorzien op het terrein van de gemeente. Daar 
kunnen mensen terecht met hun vragen en is ook een scanner voorhanden, 
waarmee statiegeld kan geïnd worden. Mensen krijgen daarbij hun statiegeld cash 
terugbetaald. De hier ingezamelde drankverpakkingen wordt opgehaald door de 
gemeente. 

 Tegenover de Spar is een rust- en verzorgingstehuis. Ook daar zal een scanner geïnstalleerd 
worden voor heel het gebouw. 

 
Einddatums van de verschillende (deel)projecten: 

 Bobbejaanland: zondag 1 oktober 
 Center Parcs: vrijdag 13 oktober 
 Spar: maandagavond 16 oktober 

3 Reactie stuurgroep op het aanbod van DDRS Alliance   

Als reactie op haar niet-selectie voor de pilootprojecten biedt DDRS Alliance aan: 
1. Is it possible to have an online call/meeting to discuss how we may be able help the pilot 

programme - if not as we proposed, then some other way that can be supported; 
2. I would like to invite your team and relevant stakeholders to Brecon, Wales to see how the DDRS 

system is working and how it can be applied simply to Belgium. 
 
De stuurgroep besluit niet in te gaan op het aanbod om ter plaatse het opgezette systeem te 
bekijken. Ze vindt het wel nuttig om een online meeting op te zetten van zodra de resultaten van de 
pilootprojecten in Vlaanderen beschikbaar zijn. Op die manier kan informatie worden uitgewisseld 
over de omstandigheden waarin de proefprojecten werden opgezet, het verloop, de resultaten, 
eventuele knelpunten, leerlessen … Om het gesprek voldoende neutraal te houden zal ook de 
overheid van Wales worden betrokken. OVAM beschikt hier over de nodige contacten en zal de 
meeting opzetten in de eerste helft van november. Geïnteresseerde stuurgroep-leden kunnen 
aansluiten.  

4 Aanpak en timing evaluatierapport 

4.1 Timing deelrapporten (fraude, GDPR, resultatenrapport half 
open projecten,…) 

De OVAM wil graag volgende timing volgen: 
 stuurgroep op 14/11: volledig ontwerpadvies beschikbaar voor bespreking. 
 klankbordgroep op 22/11: bespreking cf. hoger afgesproken aanpak. 
 stuurgroep op 29/11: finale versie beschikbaar, die vervolgens aan het kabinet wordt 

bezorgd. Dit moet toelaten eventuele IKW te organiseren voor agendering op VR. 
 
Om deze timing te kunnen aanhouden, vraagt de OVAM om haar voldoende tijdig de beschikbare 
deelrapporten te bezorgen. Fost Plus bevestigt dat ze gefaseerd vanaf de week van 9 oktober de 
verschillende deelrapporten zal kunnen bezorgen.  
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Qua format zullen de deelrapporten als bijlage aan het evaluatierapport worden toegevoegd. Het 
evaluatierapport zal hier een overkoepelende synthese en beoordeling van maken. 

4.2 Inplannen extra vergadering KBG 

De stuurgroep gaat akkoord met het voorstel om een extra meeting van de klankbordgroep te 
voorzien, gericht op de bespreking van het resultatenrapport van de (half)open pilootprojecten. Dit 
kan een korte digitale meeting zijn. Gezien de pilootprojecten nog lopen tot medio oktober, is de 
week van 6 november het best geschikt. De OVAM plant dit overleg in.  

5 Ontwerp kwartaalrapportage juli-september 2023  

Een eerste draft werd voorbereid vanuit de OVAM. Vanuit VVSG en Fost Plus werden een aantal 
aanvullingen en verduidelijkende vragen in het document gesteld. De stuurgroep kan hiermee 
akkoord gaan. De OVAM zal de kwartaalrapportage zo verder afwerken. Dit verslag zal ook 
toegevoegd worden aan de rapportage.  

6 Extra juridisch advies inzake overheidsopdracht 

Aan het advocatenkantoor GSJ werd een tweeledig advies gevraagd: 
1. In welke mate is het noodzakelijk dat de wetgeving OVOP wordt gevolgd bij een volwaardig 

uitrol van een digitaal statiegeld (indien hiervoor wordt gekozen)? 
2. Indien ja, welke procedure(s) is/zijn hierbij het meest aangewezen? 

 
Het advies geeft in eerste instantie invulling aan de tweede vraag, maar focust onvoldoende op de 
eerste vraag. Een aangevuld advies zal door de OVAM wordt opgevraagd en zo snel mogelijk worden 
bezorgd aan de stuurgroep.  

7 Rondvraag 

OVAM informeert of er vanuit Fost Plus reeds een antwoord werd bezorgd op de vragen van de 
klankbordgroep-leden over het resultatentrapport ‘pilootprojecten in gesloten omgeving’. De 
projectleider zal dit verder bekijken. 
 
Het kabinet polst naar de verhouding met de lokale besturen. Ze ontving immers reactie van een 
aantal lokale besturen die vrezen voor extra werk en budget, en inname van het openbaar domein. 
Fost Plus verduidelijkt dat men op 2 oktober start met een nieuwe ronde van de 5 provincies. Tijdens 
een sessie van een halve dag zal Fost Plus verdere verduidelijking geven. De presentatie hiervoor 
werd vooraf afgestemd met VVSG. Omgekeerd, werd Fost Plus door VVSG betrokken bij haar eigen 
infosessie naar haar leden op 30 augustus.  
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VVSG polst naar het persbericht dat op 15/9 werd gelanceerd over de start van de pilootprojecten in 
(half)open omgeving. De OVAM geeft aan dat het persbericht onder de gegeven tijdsdruk niet vooraf 
aan stuurgroep en klankbordgroep werd bezorgd en verontschuldigt zich ervoor.  

8 Volgende vergaderingen 

De volgende vergaderdata voor 2023 zijn 25 oktober, 14 en 29 november 




